
Kaupunginhallitus § 370 13.12.2021
Kaupunginvaltuusto § 140 20.12.2021

Vuoden 2022 talousarvion ja vuosien 2023-2024 taloussuunnitelman hyväksyminen

Kaupunginhallitus 13.12.2021 § 370

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Tuija Telén
 Valmistelija: Kaupunginjohtaja Tuija Telén

 Kuntalain 410/2015 § 110 mukaan kunnanvaltuuston on ennen vuoden
loppua hyväksyttävä talousarvio seuraavaa kalenterivuotta varten.
Talousarviovuosi on ensimmäinen vähintään kolmivuotisesta
taloussuunnitelmasta, joka on hyväksyttävä samanaikaisesti.
Talousarvioissa ja taloussuunnitelmassa hyväksytään kunnan toiminnalliset
ja taloudelliset tavoitteet.

 Vuoden 2021 talousarvion ja vuosien 2023-2024 taloussuunnitelman
lähtökohtana on Karkkilan kaupunginhallituksen 7.6.2021 pykälässä 175
antamana talousarvion laadintaohje ja 16.8.2021 pykälässä 227 antama
talousarviokehys vuodelle 2022. Kaupunginhallitus muutti talousarvion
laadinta-aikataulua 8.11.2021 pykälässä 336.

 Kuntalain 110 §:n mukaan, jos kunnan taseeseen on kertynyt alijäämiä, ne
tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa tilinpäätöksen vahvistamista
seuraavan vuoden alusta lukien. Kunnan tulee taloussuunnitelmassa
päättää yksilöidysti toimenpiteistä, joilla alijäämä mainittuna ajanjaksona
katetaan.

 Vuoden 2020 tilinpäätöksen mukaan kaupungin taseeseen kertynyt
alijäämä on 1,1 miljoonaa euroa.

 Kuntalain 110 §:n mukaan taloussuunnitelman tulee olla tasapainossa tai
ylijäämäinen. Merkittävimpänä haasteena vuosille 2022–2024 on menojen
sopeuttaminen vastaavalle tulotasolle ja talouden tasapainottaminen.
Talouden tasapainottaminen ei onnistu ilman toiminnallisia ja rakenteellisia
muutoksia. Tämä tulee vaatimaan kaikilta toimialoilta konkreettisia
toimenpiteitä menokehityksen pienentämiseksi.

 Keväällä 2021 laadittiin talouden tasapainotusohjelman taustaksi
kokonaistarkastelu tasapainottamismahdollisuuksista. Tämän tarkastelun
pohjalta toteutetaan tasapainotustoimia vuosina 2022–2024.
Päätöksentekoon myöhemmin tulevien talouden
tasapainottamistoimenpiteiden euromääräistä vaikutusta ei ole arvioitu
talouden suunnitelmavuosille.

 Tasapainottamisohjelma laaditaan keskellä haastavaa tilannetta, kun
samanaikaisesti tulevaisuus on poikkeustilanteen vaikutusten osalta
epävarmaa. Hyvinvointialueuudistus parantaa hieman Karkkilan kaupungin
taloudellista tilannetta, mutta muita toimenpiteitä tarvitaan vielä paljon.



 Talousarvioesityksessä vuoden 2022 ulkoinen toimintakate on -54 069 832
euroa sisältäen myös laskennallisesti eriytetyn yksikön tulosvaikutuserän ja
yhteiset erät. Ulkoisia toimintatuottoja on 6 524 811 euroa ja ulkoisia
toimintakuluja 60 594 643 euroa. Toimintakate kasvaa 2,9 % (1 511 000
euroa) vuoden 2021 muutettuun talousarvioon verrattuna.

 Karkkilan kaupungin vuoden 2022 talousarvioesityksessä henkilöstökulujen
nousuksi on arvioitu 205 101 euroa eli 1,32 % vuoden 2021 muutettuun
talousarvioon verrattuna. Palvelujen ostojen arvioidaan nousevan 7,4 % eli
2,8 miljoonaa euroa vuoden 2021 muutettuun talousarvioon verrattuna.

 Perusturvakuntayhtymä Karviaisen kuntayhtymän hallituksen esitykseen
(KH 8.11., KV 22.11.2021) on tässä talousarvioesityksessä tehty 200 t€
vähennys perusterveydenhuollon osalta.

 Talousarvioesitys pohjautuu valtuuston päättämään vuoden 2022
kaupungin tuloveroprosenttiin 21,25. Kiinteistöveroprosentit pysyvät
vuoden 2022 tasolla. Verotulojen määrän arvioidaan vuonna 2022 olevan
34 279 000 euroa, joka perustuu Kuntaliiton syyskuun 2021
veroennustekehikkoon ja Karkkilan lokakuun 2021 väestömäärään.
Verotulot kasvavat 1,95 miljoonaa euroa eli 6,0 % vuoden 2021 muutettuun
talousarvioon nähden.

 Valtionosuuksien odotetaan kasvavan 4,9 % vuoden 2021 muutettuun
talousarvioon verrattuna. Vuoden 2021 talousarvioehdotuksen
vuosikatteeksi arvioidaan 1 635 431 euroa (188 euroa/asukas) ja poistoiksi
-2 910 800 euroa.

 Talouden suunnitelmavuosien 2023 ja 2024 verotulot ja valtionosuudet on
ennakoitu Valtiovarainministeriön kuntatalousohjelman korjatun
painelaskelman 15.10.2021 mukaisesti.

 Pitkäaikaista lainaa esitetään otettavaksi 10 miljoonaa euroa vuonna 2022.
Vuonna 2022 asukaskohtainen lainamäärä on 6 882 euroa/asukas.

 Tilikauden tulos vuonna 2022 on talousarvioesityksen mukaan
 -1 275 369 euroa. Nettoinvestointien määrä on esityksessä yhteensä 2 479

000 euroa.

 Esityslistan liite - Talousarvio 2022 ja taloussuunnitelma 2023-2024

Kaupunginjohtajan ehdotus:

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

 1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024  taloussuunnitelman, ja

 2) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

 3) edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään



 kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen.

Käsittely: Kaupunginjohtaja teki muutetun päätösehdotuksen

 Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

 1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024  taloussuunnitelman niin, että Karviaisen
erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

 2) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

 3) edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
 kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
 Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn

talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen.

 Keskustelun kuluessa Paula Salapuro teki muutosehdotuksen seuraavasti:

 Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että

 1) valtuusto velvoittaa kaupungin johtoa ja toimialoja esittämään
helmikuuhun 2022 mennessä 0,8 miljoonan euron sopeuttamistoimenpiteet
vastaamaan valtuustoseminaarin yhtenäistä tahtoa ja

 2) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023-2024 taloussuunnitelman,

 3) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

 4) edellyttää perusturvakuntayhtymän Karviaista esittämään
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen.

 Seppo Meri kannatti Paula Salapuron ehdotusta.

 Jatkokeskust4elun perusteella Paula Salapuro tarkensi
muutosehdotustaan kohdan 1 osalta seuraavasti :

 1)     valtuusto velvoittaa kaupungin johtoa ja toimialoja esittämään
huhtikuuhun 2022 mennessä 0,8 miljoonan euron sopeuttamistoimenpiteet.

 Seppo Meri kannatti Salapuron tekemää tarkennusta

 Mika Tallgren esitti muutoksia Talousarvion tekstiosaan:

 Kohta Maankäytön suunnittelu s.67



 "Karkkilan keskustassa, .... loppuosa poistetaan ja muutetaan seuraavasti:

 "Karkkilan keskustassa ykkäskohteeksi otetaan kaupungin jo osittain
omistama Helsingintien kerrostalotontti. Tontille tarvitaan
asemakaavamuutos, koska tontin pysäköinti tulee ratkaista. Samaan
kaavamuutokseen tulisi hankkia myös viereinen kerrostalotontti, jolloin
syntyisi hyvä n. 1000 k-m2 kokonaisuus. Kerrostalotonttien kaavoitus
muodostaisi houkuttelevan kokonaisuuden Nyhkälänkoulun ympäristön
asemakaavamuutoksen 214 kanssa ja voidaan yhdistää siihen. Pyhäjärven
kunnantuvan kohdan kaavaratkaisuksi otetaan kaupunginhallituksen
12.8.2019 tekemä linjaus. Siinä todetaan, että käynnistetään kaavamuutos
ja suojelumerkintä puretaan. Pyrkimyksenä on saada Nyhkälän koulun
piha-alue ja Nyhkälän harjun lähiliikunta-alue lopulliseen,
tarkoituksenmukaiseen käyttöön."

 Lisäksi Mika Tallgren esitti muutoksen investointiosaan s.87
INVESTOINNIT: kadut perusparantaminen. Pyörätien perusparannus
välillä Vattolantie 7- Turuntie 5, n 1 kilometri 50 00 eur vuonna 2022, 50
000 eur vuonna 2023 ja 50 00 eur vuonna 2024.

 Essi Jumisko kannatti molempia Tallgrenin tekemiä muutosesityksiä.

 Keskutelun jatkuessa Mika Tallgren esitti italousarvion palautusta uudellen
valmisteluun. Essi Jumisko kannatti.

 Puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty kannatettuja muutosehdotuksia
kaupunginjohtajan päätösehdotukseen, niistä tulee äänestää:

 1. äänestys: kaupunginjohtajan pohjaesitys JAA, Mika Tallgrenin
kaavamuutosesitys EI. Äänestyksen tulos Jaa 6  (Korhonen, Meri,
Ahjoniemi, Pietiläinen, Salapuro, Toikka) ja Ei 3 ääntä (Tallgren, Jumisko,
Laaksonen). Kaupunginjohtajan pohjaesitys hyväksyttiin.

 2. äänestys: kaupunginjohtajan pohjaesitys JAA, Mika Tallgrenin
Investointimuutosesitys EI. Äänestyksen tulos Jaa 7 (Korhonen, Meri,
Ahjoniemi, Laaksonen, Pietiläinen, Salapuro, Toikka) ja Ei 2  2 ääntä
(Tallgren, Jumisko). Kaupunginjohtajan pohjaesitys hyväksyttiin.

 3. äänestys: kaupunginjohtajan pohjaesitys JAA, Paula Salapuron
muutosesitys EI. Äänestyksen tulos Jaa 6 (Korhonen, Meri, Ahjoniemi,
Pietiläinen, Salapuro, Toikka) ja Ei 3 ääntä (Tallgren, Jumisko).
Kaupunginjohtajan pohjaesitys hyväksyttiin.

 4. äänestys: kaupunginjohtajan pohjaesitys JAA, Mika Tallgrenin
palautusesitys EI. Äänestyksen tulos Jaa 7 (Korhonen, Meri, Ahjoniemi,
Laaksonen, Pietiläinen, Salapuro, Toikka) ja Ei 2  2 ääntä (Tallgren,
Jumisko). Kaupunginjohtajan pohjaesitys hyväksyttiin.

Päätös: Kaupunginhallitus päätti esittää kaupunginvaltuustolle, että

 1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024  taloussuunnitelman niin, että Karviaisen



erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

 2) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

 3) edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
 kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
 Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn

talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen

Täytäntöönpano: Kaupunginvaltuusto, ptky Karviainen
Kaupunginvaltuusto 20.12.2021 § 140

Kaupunginhallituksen ehdotus:

 Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että

 1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024  taloussuunnitelman niin, että Karviaisen
erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

 2) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

 3) baltuusto edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen

Käsittely: Puheenjohtaja kertoi alkuun, että käsittelyn aluksi kuullaan ryhmien
ryhmäpuheenvuorot ryhmäkoon mukaisesti, minkä jälkeen aloitetaan
yleiskeskustelu asiasta. Tämän jälkeen siirrytään käymään
talousarviokirjaa läpi osio kerrallaan. Muutosesitykset voi esittää
yleiskeskustelussa tai kyseisen luvun kohdalla.

 Puheenjohtaja esitteli vesihuoltolaitoksen taseyksikön korjatut sivut, jotka
jaettiin valtuutetuille kokouksessa käsittelyn pohjaksi ja hyväksyttäväksi.

 Samalla valtuutetuille jaettiin kaupunginhallituksen 13.12. kokouksen, §370
ja 20.12. kokouksessa kaupunginhallituksen oikaisemansa  ja nyt
käsittelyssä olevan kohdan pöytäkirjan sivut.

 Kaupunginhallituksen puheenjohtajan kertoi, että 20.12. kokouksessa §370
asian käsittelyä koskeva teksti tarkastettiin ja korjattiin kokouksen kulun
mukaiseksi.

 Puheenjohtaja totesi sivunumeron 30 olevan talousarviokirjassa kahteen
kertaan ja ne käsiteltäisiin kahtena: 30 a ja 30 b. Lopulliseen versioon
sivunumerointi korjattaisiin teknisenä korjauksena.



 Talousarviota valmistelleelle FCG:n Jussi Salliselle myönnettiin läsnäolo –
ja puheoikeus kokoukseen. Jussi Sallinen kertoi vesihuoltolaitoksen
korjatuista taulukoista. Puheenjohtaja totesi, että taulukkoon jäänyt virhe
korjataan teknisenä korjauksena.

 Aloitettiin ryhmäpuheenvuorot.

 Puheenjohtaja avasi yleiskeskustelun käsiteltävästä asiasta.

 Valtuutettu Partanen teki seuraavan muutosesityksen:
 Lisätään päätösehdotukseen kohta 2. ja korjataan kirjoitusvirhe viimeisestä

kohdasta. Kohdat 2 ja 3 muuttuvat kohdiksi 3 ja 4. Muutosesitys
kokonaisuudessaan käsiteltiin myöhemmin tässä pykälässä.

 Puheenjohtaja totesi, että päätöstekstin viimeisessä kohdassa oleva
kirjoitusvirhe voidaan korjata teknisenä korjauksena.

 Valtuutettu Salapuro teki muutosesityksen päätösehdotukseen.
Muutosesitys kokonaisuudessaan käsiteltiin myöhemmin tässä pykälässä.

 Valtuutettu Savola teki muutosesityksen päätösehdotukseen. Muutosesitys
kokonaisuudessaan käsiteltiin myöhemmin tässä pykälässä.

 4:24 tauko 20.08–20.25

 Valtuutettu Satu Ahjoniemi teki seuraavat 3 muutosesitystä
talousarviokirjaan:

 - Perusopetuksen iltapäivätoiminnan asiakasmaksuja ei koroteta. (8.4
Kasla)

 - Alle 18-vuotiaiden liikuntatilojen vuokria ei nosteta. (8.5 Vapla)

 - Taidekoulujen avustuksia ei leikata. (8.5 Vapla)

 Valtuutettu Ilonen kannatti Ahjoniemen muutosesityksiä. Ne käsiteltiin
myöhemmin kyseisissä kohdissa.

 Puheenjohtaja päätti yleisen keskustelun asiasta. Puheenjohtaja totesi,
että seuraavaksi käsiteltäisiin talousarviokirja luku kerrallaan.

 Puheenjohtaja totesi, että kirjan alussa oleva kaupunginjohtajan esipuhe
on toimitettu valtuutetuille edellisenä päivänä 19.12. sähköpostitse.

 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta kaupunginjohtajan esipuhe.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 1 Talous ja strategiaprosessi.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 2 Kaupunkistrategia 2022-2025.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.



 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 3 Toimintaympäristö.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 4 Taloudelliset lähtökohdat.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Todettiin tehtävän tehtävän tekninen
korjaus kohtaan 4.5 taulukkoon 7 (sivu 20). Osio hyväksyttiin.

 Kokouksessa pidettiin tauko 21.41-21.49

 Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 5 Talousarvion rakenne, sitovuus
ja seuranta.

 Valtuutettu Stenholm teki muutosesityksen sivulle 24. Esityksessä hän
esitti 3. kappaletta jatkettavan: ”Mikäli osavuosikatsauksen toimintakate on
huonompi kuin jaksotetun talousarvion toimintakate, tulee
kaupunginhallituksen tehdä samassa kokouksessa valtuustolle esitys
korjaavista toimenpiteistä, jotka varmistavat talousarvion mukaisen
toimintakatteen toteuman vuoden loppuun mennessä.”

 Valtuutetut Laine ja Liesmala kannattivat lisäystä.

  Keskustelun kuluessa Valtuutettu Stenholm tarkensi muutosesitystä
seuraavasti: ”Mikäli osavuosikatsauksen tilinpäätösennuste on huonompi
kuin jaksotetun talousarvion toimintakate, tulee kaupunginhallituksen tehdä
samassa kokouksessa valtuustolle esitys korjaavista toimenpiteistä, jotka
varmistavat talousarvion mukaisen toimintakatteen toteuman vuoden
loppuun mennessä.”

  Puheenjohtajan asiaa tiedustellessa ehdotusta ei kannatettu yksimielisesti.
Muutoesityksestä äänestettiin.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Stenholmin muutosesitys on EI Äänestys suoritettiin
nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Erkki Ollakka, Satu Ahjoniemi, Päivi Hellgren, Essi Jumisko,
Markku Korhonen, Jani Laaksonen, Antti Henttonen, Eevi Myllylahti,
Hannamari Auvinen, Mari Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen,
Veikko Ala-Hiiro, Mika Tallgren, Pertti Toikka ja Raino Velin.

  EI äänet: Risto Sintonen, Katja Etolin, Duncan Heathfield, Jarkko Ilonen,
Maija Riekkinen, Anssi Liesmala, Kari Laine, Harri Lindfors, Seppo Meri,
Mark Nordberg, Mikko Ojanen, Aulis Stenholm, Hannu Riikonen, Paula
Salapuro, Heikki Savola, Kati Sinervä, Mia Sundström ja Anna Tallgren.

  TYHJÄ: Teemu Linnakoski

  Ääniä annettiin 35, joista JAA: 16 ja EI: 18 TYHJÄ: 1

  Muutosehdotus hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 6 Henkilöstö. Puheenjohtaja
päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.



  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 7 Talousarvioesitys.

  Valtuutettu Savola ehdotti kunnallisveron tuottoennustetta nostettavan 100
000 eurolla vuodelle 2022. Ehdotus ei saanut kannatusta. Puheenjohtaja
päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja totesi, että osa 8 Käyttötalousosa käsitellään alaluku
kerrallaan.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.1 Keskusvaalilautakunta.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Alaluku 8.1 hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.2 Tarkastuslautakunta.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Alaluku 8.2 hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.3 Kaupunginhallitus.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Alaluku 8.3 hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.4 Kasvatus- ja
opetuslautakunta. Puheenjohtaja päätti keskustelun.

  Puheenjohtaja totesi, että valtuutettu Ahjoniemen yleiskeskustelussa
tekemää muutosehdotusta ”perusopetuksen iltapäivätoiminnan maksuja ei
koroteta” oli kannattanut valtuutettu Ilonen.

  Valtuusto hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.

  Valtuutettu Salapuro teki keskustelun aikana muutosesityksen sivulle 46, 7.
kappale, toinen lause:

  "Karkkilan lukio tarjoaa lukio-opintoja, joita koulutuksen järjestäjä voi
hyväksi-lukea YTO-opintoihin."

  ja muutosesityksen sivulle 49, muutoksia otsikon jälkeen 3. kappale. 2.
lause:

  "Opetuksen piirissä on ollut mukana 8 kone- ja tuotantotekniikan
ammatillisen koulutuksen opiskelijaa, joille Karkkilan lukio on tarjonnut
lukio-opintoja, joita koulutuksen järjestäjä on voinut hyväksi lukea
YTO-opintoihin (YTO= yhteiset tutkinnon osat)." jatkuu esityksen mukaan...

  Valtuutetut Stenholm ja Auvinen kannattivat muutosesityksiä.

  Valtuusto hyväksyi Salapuron esitykset yksimielisesti.
  Alaluku 8.4 hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.5 Vapaa-aikalautakunta.

  Valtuutettu Ahjoniemen aiemmin tekemää muutosesitystä:
  - Alle 18-vuotiaiden liikuntatilojen vuokria ei nosteta.

  kannattivat valtuutetut Ilonen, Linnakoski, Auvinen ja Partanen.

  Valtuutettu Ahjoniemen aiemmin tekemää muutosesitystä:
  - Taidekoulujen avustuksia ei leikata. (8.5 Vapla)



  kannattivat valtuutetut Velin, Ilonen, Auvinen ja Partanen

  Valtuutettu Savola teki muutosesityksen sivulle 52, talouskohdan,
kolmannen kappaleen viimeiseksi lauseeksi:

  1) ”Vapaa-aikatoimi etsii vuoden 2022 aikana yhdessä taidekoulujen
kanssa kestävän toimintamallin, jolla turvataan kaikkien taidekoulujen
toiminta lähitulevaisuudessa.”

  ja

  2) kuvataidekoulujen avustusta korotetaan 15 000 euroon

  Savolan molempia ehdotuksia kannatti valtuutettu Auvinen

  Linnakoski teki seuraavan muutosesityksen ”Vapaa-aikatoimi etsii vuoden
2022 aikana yhdessä taidekoulujen ja junioriliikuntaa tarjoavien yhdistysten
kanssa kestävän toimintamallin, jolla turvataan kaikkien taidekoulujen ja
junioriliikuntaa tarjoavien yhdistysten toiminta lähitulevaisuudessa.”.

  Valtuutetut Ilonen ja Auvinen kannattivat Linnakosken muutosesitystä.

  Linnakoski veti muutosehdotuksensa pois (sähköisesti lähetetty
muutosehdotus ei vastannut valtuustosalissa kuultua).

  Linnakosken vedettyä ehdotuksensa pois ehdotusta kannattaneet Ilonen ja
Auvinen vetivät myös kannatuksensa pois.

  Kokouksessa pidettiin tauko 23.17–23.35

  Kohdan 8.5 käsittely jatkui tauon jälkeen. Puheenjohtaja päätti
keskustelun.

  Valtuutettu Savolan 1. muutosehdotusta ei puheenjohtajan asiaa kysyessä
kannatettu yksimielisesti ja asiasta äänestettiin.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Savolan muutosesitys on EI.
Äänestys suoritettiin nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Risto Sintonen, Katja Etolin, Päivi Hellgren, Essi Jumisko,
Anssi Liesmala, Markku Korhonen, Kari Laine, Harri Lindfors, Teemu
Linnakoski, Seppo Meri, Eevi Myllylahti, Mark Nordberg, Mikko Ojanen,
Aulis Stenholm, Mari Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen, Hannu
Riikonen, Paula Salapuro, Kati Sinervä, Anna Tallgren, Mika Tallgren,
Pertti Toikka ja Raino Velin.

  EI äänet: Erkki Ollakka, Satu Ahjoniemi, Jarkko Ilonen, Maija Riekkinen,
Jani Laaksonen, Antti Henttonen, Hannamari Auvinen, Heikki Savola,
Veikko Ala-Hiiro ja Mia Sundström.

  TYHJÄ: Duncan Heathfield



  Ääniä annettiin 35, joista JAA: 24 ja EI: 10 TYHJÄ: 1

  Kaupunginhallituksen pohjaesitys hyväksyttiin Savolan muutosesityksen
rauetessa.

  Valtuutettu Savolan 2. muutosehdotusta ei puheenjohtajan asiaa kysyessä
kannatettu yksimielisesti ja asiasta äänestettiin.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Savolan muutosesitys on EI.
Äänestys suoritettiin nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Erkki Ollakka, Satu Ahjoniemi, Risto Sintonen, Katja Etolin,
Päivi Hellgren, Essi Jumisko, Anssi Liesmala, Markku Korhonen, Jani
Laaksonen, Kari Laine, Antti Henttonen, Harri Lindfors, Teemu Linnakoski,
Seppo Meri, Eevi Myllylahti, Mark Nordberg, Mikko Ojanen, Aulis
Stenholm, Mari Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen, Hannu
Riikonen, Paula Salapuro, Kati Sinervä, Veikko Ala-Hiiro, Mia Sundström,
Anna Tallgren, Mika Tallgren, Pertti Toikka ja Raino Velin.

  EI äänet: Duncan Heathfield, Jarkko Ilonen, Maija Riekkinen, Hannamari
Auvinen ja Heikki Savola.

  Ääniä annettiin 35, joista JAA: 30 ja EI: 5

  Kaupunginhallituksen pohjaesitys hyväksyttiin Savolan muutosesityksen
rauetessa.

  Käsittely jatkui valtuutettu Ahjoniemen muutosesityksillä.

  Ahjoniemen muutosesitys:

  1) Alle 18-vuotiaiden liikuntatilojen vuokria ei nosteta

  Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

  2) Taidekoulujen avustuksia ei leikata

  Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun alaluvusta 8.6 Tekninen lautakunta.

  Kokouksessa todettiin kohdassa 8.6 taulukoissa olevien lukujen olevan
erisuuruisia kuin tekstissä. Puheenjohtaja totesi että luvut korjataan tekstiin
teknisenä korjauksena.

  Valtuutettu Mika Tallgren teki muutosesityksen:

  Sivulta 67 kolmas kappale kirjataan seuraavasti:

  ”Toinen tärkeä tavoite on kerrostalotonttitarjonnan lisääminen hyvillä
paikoilla Karkkilan keskustassa. Kaupungin Helsingintien varrella
omistaman asuntotontin erinomainen sijainti tulee hyödyntää



käynnistämällä alueella kaavamuutos, jonka yhteydessä kaupungin tulee
pyrkiä hankkimaan omistukseensa viereinen tyhjä tontti, jolloin nämä kaksi
tonttia yhdessä muodostavat n. 5000 m² suuruisen alueen. Saman
kaavamuutoksen yhteydessä päivitetään Nyhkälän koulun ja Nyhkälän
harjun lähiliikunta-alueen kaavamerkinnät vastaamaan
kaupunginhallituksen 4.11.2019 tekemää päätöstä.”

  Valtuutettu Lindfors kannatti valtuutettu Mika Tallgrenin esitystä.

  Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko valtuutettu Mika Tallgrenin esitys
hyväksyä yksimielisesti. Yksimielistä kannatusta ei tullut, joten
ehdotuksesta äänestettiin.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Tallgrenin muutosesitys on EI.
Äänestys suoritettiin nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Satu Ahjoniemi, Katja Etolin, Duncan Heathfield, Jarkko Ilonen,
Anssi Liesmala, Kari Laine, Teemu Linnakoski, Seppo Meri, Eevi Myllylahti,
Mark Nordberg, Hannamari Auvinen, Mikko Ojanen, Aulis Stenholm, Mari
Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen, Paula Salapuro, Heikki
Savola, Kati Sinervä ja Pertti Toikka.

  EI äänet: Risto Sintonen, Päivi Hellgren, Essi Jumisko, Maija Riekkinen,
Markku Korhonen, Jani Laaksonen, Antti Henttonen, Harri Lindfors, Hannu
Riikonen, Veikko Ala-Hiiro, Mia Sundström, Anna Tallgren, Mika Tallgren ja
Raino Velin.

  Ääniä annettiin 34 (1 poissa), joista JAA: 20 ja EI: 14

  Kaupunginhallituksen pohjaesitys hyväksyttiin Mika Tallgrenin
muutosehdotuksen rauetessa. Mika Tallgren sekä Harri Lindfors jättivät
eriävän mielipiteen.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 8.7 Ympäristölautakunta.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 9 Laskelmat.

  Mika Tallgren teki muutosesityksen sivulle 75 Tuloslaskelman perustelut
Tilikauden tulos-kohtaan lisätään lause: ”Taloussuunnitelma ei tässä
laskelmassa ole kuntalain mukainen, koska se on kumulatiivisesti
alijäämäinen.”

  Essi Jumisko kannatti

  Keskustelun edetessä valtuutettu Tallgren veti muutosesityksen pois kuten
myös valtuutettu Jumisko kannatuksensa.

  Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio 9 hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 10 Toimintaympäristö.



Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin kokouksessa jaetun,
korjatun ja vielä teknisesti korjattavan, version mukaan.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 11 Konserniyhtiöt ja -yhteisöt.
Puheenjohtaja päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta 12 Investoinnit. Puheenjohtaja
päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

  Puheenjohtaja avasi keskustelun osiosta Liitteet 1, 2 ja 3. Puheenjohtaja
päätti keskustelun. Osio hyväksyttiin.

  Kokouksessa pidettiin tauko klo 0.49–0.53.

  Tauon jälkeen puheenjohtaja totesi talousarviokirjan käsitellyn ja
hyväksytyn edellä esitetyin muutoksin. Pykälän käsittelyä jatkettiin
palaamalla muihin yleiskeskustelun aikana tehtyihin muutosesityksiin
päätös-kohtaan.

  Valtuutettu Partasen yleiskeskustelussa tekemä muutosehdotus:

  Lisätään päätösehdotukseen kohta 2. Kohdat 2 ja 3 muuttuvat kohdiksi 3 ja
4.

  1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024 taloussuunnitelman niin, että Karviaisen
erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

  2) valtuusto edellyttää, että vuosien 2023–2024 taloussuunnitelman osalta
kaupunginhallituksen tulee esittää kaupunginvaltuustolle kesäkuun 2022
loppuun mennessä nyt hyväksyttävän taloussuunnitelman osalta
tarkennukset, joilla pyritään alijäämän kattamiseen suunnittelukaudella.
Suunnitelmaan tulee sisältyä ainakin palveluverkon kehittämislinjaukset,
tätä vastaava kaupungin kiinteistöjen salkutus sekä siitä johdettu
tarkennettu investointisuunnitelma. Tämän lisäksi tulee esittää
hankesalkutus, käsittäen hankkeiden rahoitussuunnitelman ja tavoitteet.
Taloussuunnitelman lisäksi tulee myös tehdä esityksiä tarvittavista
muutoksista vuoden 2022 talousarvioon ja

  3) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

  4) valtuusto edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen valtuutetut Sinervä ja
Toikka kannattivat

  Valtuutettu Salapuron muutosesitys yleiskeskustelussa:

  Kaupunginvaltuusto päättää, että se



  1) valtuusto velvoittaa kaupungin johtoa ja toimialoja esittämään
huhtikuuhun 2022 mennessä 0,8 miljoonan euron sopeuttamistoimenpiteet
vuodelle 2022 ja että

  2) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024 taloussuunnitelman niin, että Karviaisen
erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

  3) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

  4) valtuusto edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarvio muutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen.

  Valtuutetut Stenholm ja Meri kannattivat Salapuron muutosesitystä.

  Valtuutettu Savolan muutosehdotus yleiskeskustelussa:

  Lisäys kohdaksi 2 (eli listalla olevat kohdat 2 ja 3 muuttuvat kohdiksi 3 ja
4):

  2) valtuusto edellyttää, että kaupunginvaltuuston 21.6.2021 (§60 talouden
tasapainotusohjelma 2021–24) päätöksen mukaiset asiat tulevat
päätettäviksi viimeistään maaliskuussa 2022.

  Savolan muutosesitys raukesi kannattamattomana.

  Käsittely jatkui puheenjohtajan lukemalla Partasen ja Salapuron
muutosesitykset ja kysyen voidaanko kumpaakaan hyväksyä yksimielisesti.
Koska yksimielisyyttä ei ollut, päädyttiin äänestämään.

  Ensin äänestettiin kaupunginhallituksen pohjaesitystä kauempana olleesta
eli valtuutettu Salapuron muutosesityksestä.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Salapuron muutosesitys on EI.
Äänestys suoritettiin nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Satu Ahjoniemi, Katja Etolin, Duncan Heathfield, Jarkko Ilonen,
Essi Jumisko, Anssi Liesmala, Markku Korhonen, Jani Laaksonen, Antti
Henttonen, Teemu Linnakoski, Eevi Myllylahti, Mark Nordberg, Mari
Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen, Hannu Riikonen, Heikki
Savola, Kati Sinervä, Veikko Ala-Hiiro, Mia Sundström, Mika Tallgren,
Pertti Toikka ja Raino Velin.

  EI äänet: Risto Sintonen, Päivi Hellgren, Maija Riekkinen, Kari Laine,
Seppo Meri, Hannamari Auvinen, Mikko Ojanen, Aulis Stenholm, Paula
Salapuro ja Anna Tallgren.

  Ääniä annettiin 33 (2 poissa), joista JAA: 23 ja EI: 10



  Kaupunginhallituksen pohjaesitys hyväksyttiin äänin 23/10, Salapuron
muutosehdotuksen rauetessa.

  Seuraavaksi äänestettiin valtuutettu Partasen muutosehdotuksesta.

  Puheenjohtaja kertoi, että äänestyksessä kaupunginhallituksen pohjaesitys
on JAA ja valtuutettu Partasen muutosesitys on EI.
Äänestys suoritettiin nimenhuuto-äänestyksenä.

  JAA äänet: Satu Ahjoniemi ja Päivi Hellgren

  EI äänet: Risto Sintonen, Katja Etolin, Duncan Heathfield, Jarkko Ilonen,
Essi Jumisko, Maija Riekkinen, Anssi Liesmala, Markku Korhonen, Jani
Laaksonen, Kari Laine, Antti Henttonen, Teemu Linnakoski, Seppo Meri,
Eevi Myllylahti, Mark Nordberg, Hannamari Auvinen, Mikko Ojanen, Aulis
Stenholm, Mari Partanen, Melinda Paunonen, Outi Pietiläinen, Hannu
Riikonen, Paula Salapuro, Heikki Savola, Kati Sinervä, Veikko Ala-Hiiro,
Mia Sundström, Anna Tallgren, Mika Tallgren, Pertti Toikka ja Raino Velin.

  Ääniä annettiin 33 (2 poissa), joista JAA: 2 ja EI: 31

  Valtuutettu Partasen muutosesitys päätökseksi hyväksyttiin.

Päätös: Kaupunginvaltuusto päätti, että

  1) valtuusto hyväksyy liitteen mukaisen talousarvioesityksen vuodelle 2022
ja vuosien 2023–2024 taloussuunnitelman niin, että Karviaisen
erikoissairaanhoidon (HUS) palveluiden osalta tehdään vielä 500 te
vähennys ja

  2) valtuusto edellyttää, että vuosien 2023–2024 taloussuunnitelman osalta
kaupunginhallituksen tulee esittää kaupunginvaltuustolle kesäkuun 2022
loppuun mennessä nyt hyväksyttävän taloussuunnitelman osalta
tarkennukset, joilla pyritään alijäämän kattamiseen suunnittelukaudella.
Suunnitelmaan tulee sisältyä ainakin palveluverkon kehittämislinjaukset,
tätä vastaava kaupungin kiinteistöjen salkutus sekä siitä johdettu
tarkennettu investointisuunnitelma. Tämän lisäksi tulee esittää
hankesalkutus, käsittäen hankkeiden rahoitussuunnitelman ja tavoitteet.
Taloussuunnitelman lisäksi tulee myös tehdä esityksiä tarvittavista
muutoksista vuoden 2022 talousarvioon ja

  3) valtuusto oikeuttaa talouspäällikön ja kaupunginjohtajan tekemään
teknisiä korjauksia talousarvioon, sekä

  4) valtuusto edellyttää perusturvakuntayhtymä Karviaista esittämään
kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi talousarviomuutoksen, jolla
Karviaisen talous sopeutetaan Karkkilan kaupungin hyväksytyn
talousarvion mukaiseen määrärahavaraukseen


